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رویداد

درباره سرمایه گذاری که این روزها سيبل شده

 داروغه های هنرمند
و قلم  به دستان جایزه بگیر!

امینفرجپور
روزنامهنگار

چند وقتی می شود؛ یعنی درســت از روزهایی که نام  هادی 
رضوی و محمــد امامی و دادگاهی شدن شــان در رســانه ها 
پيچيده؛ که می بينيم هجمه آگاهانــه و فراگيری عليه یکی از 
سرمایه گذاران جدید سينما آغاز شــده و در این راه همه کاری 
آزموده شده و حتی شنيده ام که از سفارش مطلب به نویسندگان 
و منتقدان سينمایی هم ابا نشده- که فلان مبلغ را بگير و فلانی را 
زیر سوال ببر؛ که اگر نگاهی داشته باشيد به رسانه های هفته های 
اخير، به راحتی می فهميد منظور از فلانی کســی نيســت جز 
محمدصادق رنجکشــان- که انگار با توپ پــر آمده و این توپ 
پر هم انگار خواب خيلی ها را آشــفته! اگر هدف از این حملات 
و تهاجمات نجات سينمای ایران از ورطه ای بود که »پول های 
کثيف« و »سرمایه های مشکوک« می خوانند، حرفی نبود؛ که 
مگر کسی با پاکسازی سينما مشــکلی دارد یا می تواند داشته 
باشد؛ اما مشــکل در این جاست که کسی در این چندوقتی که 
سرمایه گذار فيلم هایی چون سرخپوست و متری شيش ونيم پا به 
این سينما گذاشته، فعاليتی، حرفی یا ادعایی ندیده که فرض را 
بر این بگيریم که سينمای ایران بی وجود او اوقات و اوضاعی بهتر 
می داشت، یا می توانست داشته باشد. محمدصادق رنجکشان را 
نمی شناسم. البته او تنها کسی نيست که در حدود بيست سالی 
که درباره سينما می نویسم و چند فيلمی که نوشته  یا ساخته ام، 
ملاقات رخ به رخ با هم نداشــته ایم؛ به  عنوان یک ژورناليســت 
هميشــه ما این ور ميز بوده ایم و او آن سوی ميز اما این نافی این 
نيست که از این سوی ميز نتوانيم قضاوتی منطقی درباره آن سو 
داشته باشيم  یا مثلا فکر کنيم صدور دستور هجمه گروهی به 
سرمایه گذاری که رد پایش را در شماری از بهترین فيلم های این 
یکی دو  سال اخير می بينيم، در راستای حمایت از سالم سازی 

سينما است!
درست در ميانه ادعاهای مدعيانی که خواستار این بودند که 
–مثلا- شهرزادی ها باید دریافتی های شان را بازگردانند، نوشتم 
که وظيفه بازیگر یا کارگردان داروغه گی نيســت و کنکاش در 
دارایی ها و مال سرمایه گذار هيچ گاه جزو شرح وظایف هنرمندان 
تعریف نشده است. بازیگر و هنرمند وظيفه اش انتخاب درست 
آثار و ایفای درست نقشی  است که برعهده دارد و این نهادهای 
قانونی هستند که می توانند درباره حضور یا عدم حضور شخصی 
در این وادی تعيين تکليف کنند و حتی همان شهرزادی ها هم 
تا وقتی که این نهادها جرایم شــان را احراز نکرده باشند، حق 
ســرمایه گذاری و ایفای نقش در توليد هنری را دارند؛ چه رسد 
به ســرمایه گذاری که تاکنون، حداقل در رسانه های رسمی، 
حرف وحدیثی تایيدشده درباره منابع سرمایه گذاری اش درج 

نشده است.
بيایيد ماجرا را از زاویه ای دیگر نگاه کنيم. در این چند وقتی 
که از حضور محمدصادق رنجکشــان در ســينما می گذرد، 
رســانه ها از نقش او در توليد فيلم های متری شــيش ونيم به  
کارگردانی سعيد روستایی، سرکوب رضا گوران، سرخپوست 
نيما جاویدی، بی حسی موضعی حسين مهکام، قاتل و وحشی 
حميد نعمت الله و روســی امير ثقفی گفته انــد. فيلم هایی که 
دوتاشان )متری شــيش ونيم و سرخپوســت( تک خال های 
سينمای ایران در جشنواره گذشته بودند، یکی شان )بی حسی 
موضعی( پدیده جشنواره جهانی فجر شناخته شد و سه  فيلم 
دیگر هم البته تاکنون دیده نشده اند، با این که نام حميد نعمت الله 
و البته شنيده ها درباره ســرکوب و روسی نشان از این دارند که 
این فيلم ها هم در بدترین فرض ممکن از استانداردهای مرسوم 
ســينمای بدنه بالاتر خواهند بود. فيلم هایــی که در هياهوی 
سينمای مبتذل بازاری و ســينمای سفارشی- شعاری پرچم 

سينمای متفکر را بالا نگه داشته اند.
با این اوصاف منطقی نيســت اگر بگویيم که تاکنون حضور 
رنجکشان در سينمای ایران به نفع ســينما بوده؟ مگر این که 
اتفاقات دیگــری رخ دهد و حقایقی دیگر عيان شــود؛ که آن 

حکایتی است دیگر- که از الان نمی شود پيش بينی اش کرد!

یادداشت

تهاجم به فرمانده خودی جنگ 
اقتصادی کی تمام خواهد شد؟

ادامه از صفحه اول| شــاید بد نباشد به جناب 
رئیســی یادآوری کنیم که امــروز وزارت نفت  زیر 
ســنگین ترین حمــات دارد از پــا درمی آید. هر 
مصلحت و قاعده ای را در نظر بگیرید جا دارد به کمک 
 نه زنگنه بلکه به کمک مردم بیایید و در مقابل این 
همه شایعه سازی و افترا اقدامی بایسته انجام دهید. 
قوه  قضائیه که پیش از این در موارد بسیار کوچکتر 
و سبک تر احساس مسئولیت کرده، بدیهی است که 
وقتی یکی از وزرای کشور با چنین دروغ های ناروا و 
فضاسازی های مخربی مواجه می شود، نباید منتظر 
شکایت بماند و  می تواند نقش حیاتی خود را ایفا کند. 
  کشور در جنگ اقتصادی است و در این میان بدترین 
اتفاق این است که ببینیم به زبده ترین فرماندهان ما 

 از پشت جبهه حمله می شود و ما ساکتیم. 

پيشنهاد جذاب نایب رئيس مجلس برای مقابله با فساد در گفت وگو با کارشناسان

FATF  ایرانی می خواهیم
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دکتر حســن روحانــی، رئيس جمهوری بــه وزیر کشــور دســتور داد تا از طریــق نيروی 
 انتظامی ترتيبی اتخــاذ کند که از درج مُهــر ورود و خروج به ایــران در گذرنامه اتباع خارجی 

خودداری شود. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، روز گذشته این دستور ابلاغ شد که براساس آن مُهر ورود 

و خروج از گذرنامه گردشگران خارجی حذف می شود. 

 به دستور رئيس جمهوری
صورت گرفت 

 حذف مُهر 
 از گذرنامه
 اتباع خارجی
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در هـر اتاقی ، محل هـای امن 
را مشـخص کنيـد  ) مثـلًا زیر 
یـک ميـز محکـم یـا کنـار 
یا دیوارهـای مجاور  سـتونها 
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قضیه ستاره اسکندری
علــی مطهری، عضو 
کميســيون فرهنگــی 
یادداشــتی  در  مجلس 
نوشت: »درباره قضيه خانم 
و  اســکندری  ســتاره 
بازیگرانی مانند ایشان که به خارج از کشور سفر 
می کنند باید یک اصل را ملاک قضاوت قرار داد 
و آن این است: اگر یک بازیگر زن در یک برنامه 
رســمی بين المللی در خارج از کشور به عنوان 
نماینده جمهوری اسلامی ایران شرکت می کند 
باید پوشش اســلامی را به نحو درست رعایت 
کند، اما اگر برای یک سفر شخصی یا خانوادگی 
به خارج از کشور رفته اســت، مامور نيستيم 
تجسس کنيم که آیا پوشش اسلامی را رعایت 
می کند یا نمی کند و اگر رعایــت نکرد او را به 
ریاکاری و نفاق متهم کنيم، زیرا منطق او این 
است که در داخل ایران قانون را رعایت می کنم و 
در خارج به هر دليلی ازجمله ســهل انگاری یا 
همرنگ جماعت شدن رعایت نمی کنم، گرچه 
می دانم که درست و صلاح و حکم عقل و شرع 
آن است که در همه جا رعایت کنم و رفتار یگانه 

داشته باشم.«

 سگ  گردانی با قلاده
جرم نیست

شاکرمی،  رضا  حاجی 
دادســتان کرج، در نشست 
مطبوعاتی روز گذشته گفت: 
»هر چند ســگ گردانی در 
ممنوع  عمومی  مکان های 
اعلام شده ولی قانونی درخصوص این که سگ گردانی 
در فضاهای عمومی جرم باشد، وجود ندارد. واقعيت 
این است که حضور ســگ ها در مکان های عمومی 
باعث سلب آســایش و ایجاد مزاحمت برای مردم 
می شود و همين باعث ممنوعيت سگ گردانی شده 
است. با این اوصاف، سگ گردانی تنها در مواردی که 
سگ ها در مکان های عمومی موجب مزاحمت شوند، 
جرم است و در سایر موارد حضور سگ های با قلاده 
در کنار صاحبان در مکان های عمومی و خودرو جرم 

نيست.«

طرح جدید ترافیک 
کاسبکارانه است!

ســرهنگ سید هادی 
 هاشمی، رئيــس پليس 
اسبق راهنمایی و رانندگی 
تهران بزرگ در گفت وگو با 
ایلنا دربــاره طرح کنترل 
آلودگی هوا گفت: »اساس طرح جدید این بود که 
در کاهش ترافيک و آلودگی هوا تأثير بســزایی 
داشته باشد، اما من احساس می کنم که از قانون 
کاهش آلودگی هوا سوءاستفاده و قانون به انحراف 
کشيده شده است. این پيشنهادها، کاسبکارانه و به 
قصد درآمدزایی برای شــهرداری اســت، یعنی 
معاونت حمل ونقل و ترافيک شــهرداری تهران 
براساس این طرح ورود همه افراد را به این محدوده 
آزاد گذاشته است و مطمئن باشيد که این طرح 
نه تنها در کاهش آلودگی هــوا و ترافيک تاثيری 
ندارد، بلکه به مراتب تراکم ترافيک را بالا می برد و 

محيط  زیست را آلوده می کند.«

آیت وکيليان| نایب رئيس مجلس شورای اسلامی فرم 
بومی شده FATF  در ایران را فرآیند مناسبی برای مقابله 
با فساد دانسته و در ادامه از ایجاد قانون در این راستا سخن 
گفته است. مسعود پزشکيان با بيان این که FATF داخلی 
توانایی این را دارد که نقطه زن جریان پولی کشــور را رصد 
کند، گفت که »چرا ایران FATF  داخلی ایجاد نمی کند که 
نقطه زن بدانيم چه کسی رانت و رشوه گرفته و زمين خواری 
کرده است.« پزشکيان در تشریح دلایل مخالفان پيوستن 
ایران به  FATFگفته که این افــراد می گویند با تصویب 
FATF اروپا و آمریکا به صورت نقطه زن متوجه می شوند 
که منابع پولی در ایران کجاســت و با آن چه کرده ایم. او با 
بيان این که مخالفان FATF مدعی این بودند که اطلاعات 
مالی و پولی را نباید به آمریکایی ها داد، ادامه داد که »همه 
ادعا می کنند که ضدفساد، رانت و قاچاق هستند و همچنين 
تاکيد می کننــد FATF اطلاعات را در اختيار دشــمن 
می دهد، حال این سوال مطرح می شود چرا FATF داخلی 
ایجاد نمی کنند که با دزدها، رانت خوارها و رشوه گيران مبارزه 
شود.« پزشکيان با طرح سوالی مبنی بر این که چرا در داخل 
کشور سيستم اصلاح و شفاف نمی شود، تاکيد کرد که »تا 
زمانی که سيستم اصلاح نشود، مبارزه با فساد و زمين خواری 
در حد شــعار و تمامی این مباحث در  هاله ای از ابهام باقی 
می ماند، درحالی که باید مبارزه با این موارد را نقطه زن کرد.« 
کارشناسان و تحليلگران در گفت وگو با »شهروند« علاوه بر 
این که فرم بومی شده FATF را یک نياز عاجل برای اقتصاد 
ایران دانستند، از مکانيسم های قانونی و عملی و اجرایی آن 

در داخل گفتند. 
 فرم بومی شده FATF یک نياز عاجل

 برای اقتصاد ایران است
»کامران ندری«، اســتاد اقتصاد دانشگاه امام صادق)ع( 
سازوکاری که درواقع در مسير مبارزه با فساد ایجاد شود را 
یک ضرورت می داند و در این راستا به »شهروند« گفت: »همه 
فعاليت های بزهکارانه و غيرمتعارف مالی در هر جایی از دنيا 
یک هدف بيشتر ندارند و آن دور زدن قوانين و مقرراتی است 
که به نوعی با انگيزه مبارزه با فساد و گردش مالی غيرمتعارف 
انجام می شود. اگر بتوانيم در راستای مبارزه با فساد و هر نوع 
فعاليت مجرمانه اقتصادی، قانونی را پياده کنيم که انگيزه 
و اراده قوی و لازم الاجرا را به مجریان قانون بدهد، بســيار 
مفيد به فایده خواهد بود و درحال حاضر کشور ما به چنين 
قوانينی نياز مبرم دارد.« رئيس پژوهشکده پولی و بانکی با 
بيان این که رصد کردن تراکنش های بانکی در کشــورمان 
که درواقع وسيله و ابزاری برای کشف هر نوع اقدام مجرمانه 
مالی و اقتصادی است، یک ضرورت محسوب می شود، گفت: 
»بانک ها باید هر گونه گردش مالی نامتعارف را رصد و آن را به 
مراجع ذیصلاح گزارش کنند، اما متاسفانه و با توجه به این که 
بين افرادی که دست به اقدامات نامتعارف مالی می زنند و 
کارمندان و مدیران بانک ها منافع مشترک وجود دارد، رصد 
گردش مالی عملا اتفاق نمی افتد. اگر قانونی را در این راستا 

تدوین کنيم، می تواند عاملان عدم تمکين قانون را مجازات 
کند.« در قانونی که این نماینده مجلس آن را در قالب ایجاد 
FATF  داخلی مطرح کرده، می توان منشأ هر حساب یا 
گردش مالی غيرمتعارف را پيدا و با آن مبارزه کرد. درواقع 
هر مجاری و راهی که مفسدان اقتصادی از آن برای ورود و 
خروج پول های کثيف خود استفاده می کنند، می تواند بسته 
شود. در نظام بانکی کشور با این گزاره که نباید اسرار حساب 
مشتریان را افشا کرد، درواقع هر گردش مالی غيرمتعارفی 
که صورت می گيرد، ذیل این گزاره بی معنا توجيه می شود. 
مدیر گروه بانکداری اسلامی در پژوهشکده پولی و بانکی با 
بيان این که باید با منافع دو طيفی که در پوشش عدم افشای 
حساب مشتریان و عدم گزارش با مراجع ذیصلاح دست به 
اقدام مجرمانه مالی و اقتصادی می زنند، مبارزه کرد، گفت: 
»در حال حاضر هر قانون یا طرحی که در راستای مبارزه با 
فساد تدوین شــده، جنبه فرماليته و ظاهری دارد و باور به 
رعایت و اجرای قانون وجود ندارد.« ندری در ادامه با اشــاره 
به ایجاد و ضرورت قانونی که درواقع ما آن را FATF داخلی 
می ناميم، بيان کرد: »مسأله اساسی این است که باید از این 
ظرفيت )ایجادFATF  داخلی( و اقدامات موثر برای مبارزه 
با فســاد ذیل این مدل بومی شده استفاده کرد. شاید نتوان 
همه مجاری فسادخيز را بســت، اما اجرا و عملی کردن این 
قانون یک قدم بســيار بزرگ در راه مبارزه با پولشویی و هر 
اقدام مالی کثيف است. اجرای این قانون برای مبارزه با فساد 
نياز به اراده قوی و محکم دارد. درواقع ما هميشه از ضعف در 
اجرای قانون مشکل داریم و جدیت لازم برای مبارزه با فساد 
مالی و اقتصادی وجود نداشته است.« این تحليلگر مسائل 
اقتصادی در پاسخ به این سوال که چه افراد یا نهادهایی باید 
این جدیت و درواقع فرآیند قاطع مبارزه با فساد اقتصادی 
را در پوشش و ایجاد یک قانون به وجود آورند، گفت: »این 
مسأله در نظام اسلامی ما برعهده حاکميت به معنای عام 
است؛ ضرورت ایجاد قانون بومی ذیلFATF  داخلی نياز 

به عدم مماشات با مفسدان دارد و از همه مهمتر این که اگر 
بخواهيم هر نوع تحرک یا مجاری که درواقع مفســده خيز 
است با بهانه های امنيتی و سياسی از سر باز نکنيم، راه اندازی 
یک چارچوب قانونی برای رصد کــردن پول های کثيف و 
مشکوک تحت لوای یک قانون یک ضرورت و نياز عاجل در 

شرایط فعلی اقتصاد کشور است.« 
FATF منطق مخالفان پيوستن ایران به 

در فرم جهانی و داخلی 
مسأله مقابله با فساد ذیل قانونی که درواقع نایب رئيس 
مجلس از آن به عنوانFATF  داخلی تعبير کرده، موافقان و 
مخالفانی داشت اما بيشتر تحليلگران موافق با تدوین چنين 
قانونی بودند. حسين کنعانی مقدم، تحليلگر و فعال سياسی 
اصولگرا در نقد این سخن پزشکيان و در مخالفت با قانونی 
که در واقع فرم بومی شده FATF در ایران است، گفت که 
»در کشور ما مکانيسم ها یا قوانين مبارزه با فساد کم نيست. 
FATF تابع شرایط و قانون های بين المللی است و ایجاد 

فرم بومی شده آن در واقع پاک کردن صورت مسأله است.«
علی نجفی توانا، حقوقدان در این راســتا به »شهروند« 
می گوید: »ایجاد هر قانون یا سازوکاری که به نوعی پتانسيل 
بالقوه ای در راه مبارزه با فساد داشته باشد را باید تکریم و از 
آن دفاع کرد.« نعمت احمدی هم که در مقام یک حقوقدان 
مدافع این قانون با »شهروند« سخن می گفت، این گونه تبيين 
کرد که »با توجه به این که مسأله ورود ایران به فرم و فرآیند 
بين المللی FATF مخالفان زیادی داشت، بيم آن می رود 
که با شکل بومی شده آن نيز مخالفت کنند؛ به دليل این که 
FATF چه در فرم داخلی و چه در شکل خارجی آن درواقع 
باید منشأ ورود و خروج هر فعاليت نامتعارف مالی و اقتصادی 
را روشن کند. این مســأله چه در عرصه بين الملل و چه در 
عرصه داخلی با یک منطق روبه رو خواهــد بود و باید دید 
منطق مخالفان پيوستن ایران به FATF در فرم جهانی آن 

چه تفاوتی با فرم داخلی آن دارد.« 

در حالی که تنش ها بيــن ایران و آمریکا 
در فضای فيزیکی خليج فارس و خاورميانه 
درحال افزایش است، ظاهرا این تنش ها در 
 فضای ســایبری و مجازی نيز به تدریج به 
اوج خود می رسد .   ستاد فرماندهی سایبری 
ایالات متحده مدعی شــده که پنجشنبه 
شــب اقدام  بــه عمليــات دیجيتالی فوق 
سری عليه یکی از گروه های سایبری ایران 
کرده که به گفته این ستاد وابسته به سپاه 
پاسداران  انقلاب اسلامی و در حملات اخير 
به نفتکش های ژاپنــی در دریای عمان نيز 
دخيل بوده؛ این درحالی است که ایران بارها 
 هرگونه مداخلــه در این حملات را تکذیب 

کرده است . 
بر اساس ادعای ستاد فرماندهی سایبری 
آمریکا، این گروه ایرانی طی سال های اخير 
اقدام به رصد و هدف قرار دادن شــناورهای 
 نظامی و غيرنظامی به شکل دیجيتالی در 
تنگه هرمز کرده و همين امــر به این گروه 
اجازه داده اســت که توان حمله به شناورها 
و  کشــتی های درحال تردد از این مسير را 

داشته باشد . 
ستاد فرماندهی آمریکا اطلاعات بيشتری 
در این خصوص ارایه نکــرده، ولی »دیوید 
هوگــو« مدیر فنی در آژانــس  امنيت ملی 
آمریکا  NSA  گفته که این گروه ســایبری 
ایرانی، مشغول گردآوری اطلاعات به شکل 
سنتی بوده است. وی گفته: »فکر می کنم 
این گروه بيشتر مشغول آن بوده تا دریابد که 
سياست گذاران آمریکایی درخصوص آنها 

چه می دانند .«

این درحالی اســت که خبرگزاری یاهو، 
در گزارش خــود پيرامون این مســأله به 
نقل از یکــی از مقامات ســابق اطلاعاتی 
آمریکا ادعا کرده  که تلاش های ایران برای 
هدف قرار دادن کشــتی ها در منطقه طی 
سال های گذشته بسيار پيچيده شده است؛ 
عملياتی که قبلا بسيار  ساده و برای سرقت 
اطلاعات پروفایل طراحی شده بود، امروزه 
به تلاش هــای پيچيده برای دســتيابی به 

اطلاعات سری تبدیل شده  است . 
دیروز هم واشــنگتن پست خبر از ادعای 
جدید طرف آمریکایــی داد. طبق این خبر 
آمریــکا ادعا کــرده که بــه رایانه هایی که 

 پرتاب کننده های موشــک و راکت ایران را 
کنترل می کنند حمله سایبری انجام داده و 
آنها را از کار انداخته است .   مقامات آمریکایی 
 شنبه گفتند: »با عقب نشينی دونالد ترامپ، 
رئيس جمهوری آمریکا از طرح حمله نظامی 
عليه ایــران در واکنش به اقــدام ایران در 
 سرنگون کردن یک پهپاد جاسوسی آمریکا، 
نيرو های سایبری ارتش آمریکا پنجشنبه 
عليه سامانه های رایانه ای نظامی ایران حمله 

 سایبری انجام دادند .«
دو مقــام آمریکایی به آسوشــيتدپرس 
اعلام کردنــد ترامپ مجــوز این حملات 
سایبری را صادر کرده است. یک مقام سوم 

نيز این حمله  گسترده سایبری را تأیيد کرد. 
همه این مقامات آمریکایی به این علت که 
اجازه نداشــتند به طور علنــی درباره این 
عمليات صحبت  کنند، خواســتند نامشان 
فاش نشــود .   این مقامات آمریکایی مدعی 
شدند: »در این حملات -که در پی تشدید 
تنش ها ميــان ایران و آمریکا  توســعه پيدا 
کرده است- ســامانه های رایانه ای ایران که 
پرتاب کننده های راکت ها و موشک های این 

کشور را کنترل می کرد، از کار  افتاد .«
از زمانی کــه آمریکا از توافق هســته ای 
۲۰۱۵ با ایران در ســال گذشته کنار رفت، 
تنش ها ميان ایران و آمریکا تشــدید شده 
است. از  آن زمان آمریکا چند دور تحریم را 
عليه ایران اعمال کرده است. این هفته و در 
پی اقدام ایران در سرنگون کردن یک فروند 

پهپاد  آمریکایی این تنش ها به اوج رسيد . 
در هفته های اخير هکر هــای ایرانی نيز 
آژانس های آمریکایی و بخش های اقتصادی 
ازجمله نفت و گاز این کشــور را هدف قرار 

 داده اند . 
آژانس امنيت ملی آمریــکا به صراحت 
درباره فعاليت های ســایبری ایران توضيح 
نداد، امــا در بيانيــه ای که جمعــه برای 
آسوشيتدپرس  ارســال کرد، نوشته است: 
»در گذشــته با موارد بسيار جدی اقدامات 
بدخواهانه سایبری ایران مواجه شده ایم. در 
این زمان که تنش ها  تشدید شده است، لازم 
است همه درباره تهاجم سایبری ایران آماده 
باشند و از اتخاذ همه تدابير امنيتی اطمينان 

حاصل کنند .«

ادعای واشنگتن پست درمورد حمله سایبری ترامپ به ایران

رویارویی در زمین مجازی


